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Luukas 13:18-30 

Viime viikoilla jatkoimme Luukkaan evankeliumin tutkimista - sarjaa, jota kutsumme 

nimellä "Varma Jeesuksesta" - lukemalla kertomuksen kumaraan painuneesta 

naisesta, jonka Jeesus paransi. Hänet Jeesus päästi vapaaksi. 

Ja kun tämä tapahtui, luku 13 jae 17 sanoo, että Jeesuksen vastustajat olivat 

häpeissään, mutta kansa iloitsi kaikista ihmeteltävistä teoista, joita hän teki. He saivat 

maistaa esimakua Jumalan valtakunnasta. 

Siitä asti, kun Jeesus aloitti julkisen työnsä, hän aina puhui Jumalan valtakunnasta. 

Hän toi sen mukanaan. Ja me tiedämme, miksi niin tapahtui. Siksi, että hän oli sen 

valtakunnan kuningas! 

Tämän päivän tekstissä (jakeet 18-30) Jeesus opettaa vähän lisää Jumalan 

valtakunnasta. Siitä Jumalan hallintavallasta, joka toimii keskellämme ja jossa 

Jumalan tahto toteutuu täällä maan päällä niin kuin taivaissa. 

Tämä Jumalan valtakunta on keskellämme osittain jo nyt, koska Jeesus on tullut, 

mutta se ei ole kaikessa täyteydessään tullut vielä sillä tavalla kuin se on kerran 

toteutuva. 

Se on jo, mutta ei vielä. 

Se on jo täällä, mutta ei vielä kaikessa täyteydessään. 

Jeesus siis opettaa lisää Jumalan valtakunnasta. Ja tänään hän opettaa erityisesti siitä, 

miten HÄMMÄSTYTTÄVÄ Jumalan valtakunta on. 

Jumalan valtakunta on yllätyksellinen. Se ei ole aina meidän odotustemme mukainen. 

Jumalan valtakunta saa meidät ihmetyksen valtaan. 

"Jeesus ja hämmästyttävä valtakunta". 

Kolme asiaa nousee esiin tänä aamuna. Kolme yllätystä valtakunnasta. 
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Tämä hämmästyttävä valtakunta alkaa 

pienestä alusta ja kasvaa valtavan 

suureksi 

Jeesus sanoi sitten: "Millainen on 

Jumalan valtakunta? Mihin vertaisin 

sitä? Se on kuin sinapinsiemen, jonka 

mies kylvi kasvimaahansa. Sen taimi 

kasvoi ja oli lopulta kuin puu, ja taivaan 

linnut rakensivat pesänsä sen oksille." 

Luuk.13:18-19. 

Jeesus katseli ympärilleen löytääkseen hyvän vertauksen, jolla voisi kuvata Jumalan 

valtakuntaa. Ja hänen katseensa osui sinapinsiemeneen. Ohessa kuva sinappipellosta, 

jonka Heather otti käydessämme Albertassa, Kanadassa. Heather sai katsella sitä 

aavaa peltomaisemaa, joka levittäytyi tien molemmin puolin, kilometri toisensa 

jälkeen. Nuo keltaiset pellot tuottivat rypsiöljyä, mutta osa niistä kasvoi sinappia. Ne 

sinappikasvit eivät välttämättä olleet samaa lajiketta, josta Jeesus puhui, mutta ne 

kuuluvat joka tapauksessa samaan kasviheimoon. 

Jeesus siis sanoi, että Jumalan valtakunta on kuin 

sinapinsiemen. Mitä tiedät sinapinsiemenistä? Tässä 

on yksi. Pieni, vai mitä? Sinapinsiemen on kuuluisa 

pienuudestaan. Meidän muksut sanoisivat "eensy" 

(suomeksi ehkä "pikkuriikkinen"). Mutta mitä tälle 

siemenelle tapahtuu? 

Se kasvaa. Siitä tulee kasvi. Ja sitten puu. 

Sen taimi kasvoi ja oli lopulta kuin puu, ja taivaan 

linnut rakensivat pesänsä sen oksille. Luuk.13:19. 

Tässä todennäköisesti kuvataan kasvia, jonka tieteellinen nimi on Sinapis Nigra, joka 

on sinappien heimoon kuuluva kasvi, joka voi kasvaa kolmemetriseksi puuksi 

(Bock,1225). 

Pikkuriikkisen pienestä se kasvaa niin suureksi, että linnut pesivät sen oksilla. Aika 

hämmästyttävää! 

Ällistyttävä valtakunta, joka kasvaa aivan pienestä alusta ja on lopulta valtavan 

kokoinen. Herramme käyttää vielä toistakin vertausta osoittaakseen saman asian.  



Vielä hän sanoi: "Mihin vertaisin Jumalan valtakuntaa? Se on kuin hapate. Kun 

nainen sekoitti sen kolmeen vakalliseen jauhoja, koko taikina happani." Luuk.13:20-

21. (engl. teksti puhuu "hiivasta") 

Luulit kai, että sinapinsiemen on pieni. Hiiva vasta pieni on! Mutta sillä on mittava 

vaikutus. Hiiva imeytyy taikinaan ja siellä se kasvaa ja laajenee ja leipä nousee. Se 

vasta pieni on, mutta sillä on valtava vaikutus. 

Jeesus toteaa, että juuri samoin Jumalan valtakunta kasvaa. Se alkaa pienestä alusta, 

mutta on lopulta valtavan kokoinen. 

No, mitäpä sellainen tieto merkitsee meille tänään? 

Ehkä sen soisi ainakin rohkaisevan meitä, erityisesti silloin kun asiat eivät näytä 

kauhean suurilta tai kauhean loistavilta tai erityisen onnistuneilta. Kun asiat eivät 

näytä menevän hyvin. Kun ei oikein näytä siltä, että Jumalan tahto tapahtuisi niin 

maan päällä kuin taivaissa. Silloin meidän täytyy muistaa, että Jumalan valtakunta 

alkaa pienestä alusta ja kasvaa ajan myötä suureksi. 

Jeesuksen seuraajat eivät odottaneet pienen pientä valtakuntaa ilmestyväksi. He 

odottivat, että Israelin kuningas tulee räjähtävällä voimalla ja runttaa roomalaiset 

maan rakoon. He odottivat kirkkauden kuningasta, mutta he eivät odottaneet, että hän 

tulee aasilla ratsastaen. 

Olisi kyllä pitänyt. Vanha testamentti on täynnä ennustuksia Jumalan valtakunnasta, 

joka alkaa vähäisestä alusta, mutta vääjäämättä kasvaa siitä uskomattoman 

kokoiseksi. 

Muistatko Nebukadnessarin unen? Oli suuri patsas, joka oli rakennettu erilaisista 

materiaaleista, mutta sitten tuli jokin ja kaatoi sen maahan. 

Jokin pienenpieni, pikkuriikkinen kivi - eikö? Ja mitä sitten tapahtuikaan sille 

kivelle? 

Se kasvoi ja siitä tuli vuori, joka täytti koko maanpiirin! 

Jumalan valtakunta ei luultavasti näyttänyt paljon miltään, kun Jeesuksen 

opetuslapset ensi kertaa alkoivat saarnata siitä. Heitä oli 12 miestä, jotka uskoivat, 

että Jeesus oli noussut kuolleista. Sitten joukko kasvoi kolmella tuhannella ja 

lisääntyi edelleen ja levisi ympäri Rooman valtakuntaa!  

(Jumalan valtakunta on siis) pieni, mutta kova kasvamaan. Miten on tänä päivänä? 

Miljoonat ihmiset huutavat avuksi Herraa Jeesusta ympäri maailman. Ja kerran? 



Jokainen polvi notkistuu ja jokainen kieli tunnustaa, että Jeesus Kristus on Herra ja 

kuningas. 

Hämmästyttävä Valtakunta alkaa vähäisestä alusta ja kasvaa huikaisevan suureksi. 

Sama on totta meidän henkilökohtaisessa elämässämme. Tuntuuko sinusta tällä 

hetkellä siltä, että Jumalan valtakunta on tullut elämääsi? 

"Juu, luulenpa, että on. Tiedän, että on. Jeesus on muuttanut elämäni. Hän on 

sydämessäni - kyllä." 

Mutta tässä ei ole ollenkaan vielä kaikki. Juuri nythän se on sinapinsiemen tai se on 

hiivasolu. Jumalan valtakunta on luotu kasvamaan. Olkaa rohkealla mielellä! Asiat 

eivät ole aina ihan sitä, miltä ne näyttävät. Jumala tekee työtään. Ja Valtakunta 

KASVAA! 

Uusia ihmisiä tulee joka päivä sisälle Valtakuntaan. Joskus näyttää siltä, että 

kristinusko taantuu. Ja niin tapahtuukin tietyissä osissa maailmaa, kuten Euroopassa 

ja ehkä myös täällä Amerikassa. Mutta muualla maailmassa kristinusko leviää kuin 

kulovalkea! Jumala tekee työtään. Ihmisiä tulee sisälle Jumalan valtakuntaan joka 

päivä. 

Sinapinsiemen kasvaa vääjäämättä. Kunnes linnut tekevät pesiään sen oksille. Mutta 

tähän Valtakuntaan ei ole kuitenkaan helppo päästä sisälle. Se on yllätys numero 2. 

Ihmeelliseen Jumalan valtakuntaan johtaa kapea ja helposti sulkeutuva ovi 

Jeesus vaelsi kohti Jerusalemia. Hän kulki kaupungista kaupunkiin ja kylästä kylään 

ja opetti. Joku kysyi häneltä: "Herra, onko niin, että vain harvat pelastuvat?" 

Luuk.13:22-23. 

Joku oli siis kuullut kaikki Jeesuksen varoitukset. Ja Jeesuksella oli lisää varoituksia 

takataskussaan. Luukkaan teksti on täynnä Jeesuksen esittämiä varoituksia. 

Saammepa kuulla niitä yhä lisää tulevina viikkoina. Huomaa, että Jeesus suuntaa 

kulkunsa kohti Jerusalemia. Jerusalem ja siellä tapahtuvat asiat ovat aihe seuraavaan 

saarnaani. Ja se on täynnä varoituksia. 

Joku siis ymmärsi asian niin, että kuka tahansa ei pääsisi Jumalan valtakuntaan 

sisälle. Tilannehan oli se, että jokainen kunnon juutalainen odotti pääsevänsä sisälle 

Jumalan valtakuntaan. Olihan Jumalan valtakunta luvattu juuri heille. 

Mutta mahtaako sittenkin vain harvat päästä läpi tuomioistuimen käsittelystä ja 

selviytyä sisälle Jumalan valtakuntaan ja pelastua? Jeesus ei suoraan vastaa tähän 

kysymykseen, vaan käyttää kysymystä haastaakseen kuulijoitaan parannukseen. 



Joku kysyi häneltä: "Herra, onko niin, että vain harvat pelastuvat?" Jeesus vastasi: 

"Kilvoitelkaa päästäksenne sisään ahtaasta ovesta. Minä sanon teille: monet yrittävät 

mennä sisään mutta eivät siihen kykene. Luuk.13:23-24. 

Ihmeelliseen Valtakuntaan johtaa ahdas portti. Tietyssä mielessä sisään ei ole ihan 

helppo päästä. Kaikki eivät pääse. Se ei onnistu kaikilta. 

Monet yrittävät mennä sisään mutta eivät siihen kykene.  

Kaiken lisäksi portti ei ole vain ahdas, vaan sulkeutuu helposti.  

"Tulee hetki, jolloin talon isäntä nousee ja sulkee oven. Kun te sitten seisotte ulkona, 

kolkutatte ovelle ja huudatte: 'Herra, avaa meille!', hän vastaa: 'Keitä te olette? En 

tunne teitä.' Luuk.13:25. 

Portti on siis ahdas ja menee kiinni. Se oli totta Israelin kansan suhteen ja se on totta 

tänä päivänä. Tie Jumalan valtakuntaan on kaita tie. Mutta mitä se tarkoittaa? 

Minä luulen, että se tarkoittaa sitä, että on tehtävä parannusta voidakseen päästä 

sisälle Jumalan Valtakuntaan ja se on meille ylpeille ihmisille vaikeaa. Ei ole 

kysymys siitä, että pitäisi mennä läpi jostakin rautaisesta vanteesta. Asia on 

yksinkertainen: tee parannus ja usko Herraan Jeesuksen, niin sinä pelastut. 

Lapsikin voi tehdä niin! Mutta on käännyttävä pois synnistä ja nöyrryttävä Jumalan 

edessä ja otettava vastaan se ilmainen lahja, jonka Jeesus valmisti meille ristillä. 

Jumalan valtakuntaan ei voi päästä sisälle mitään muuta tietä. Ei ole olemassa 

takaovea. Eikä sivuovea. Ei ole mitään vaihtoehtoista sisäänkäyntiä. On tultava tästä 

ahtaasta portista. 

Sellainen ei onnistu automaattisesti. Siinä ei ole kysymys rodusta eikä syntyperästä 

eikä taustasta eikä perinteestä. Siinä vain vaaditaan parannus ja Jeesuksen ottaminen 

vastaan. Käyminen sisään ahtaasta ovesta. 

Monet yrittävät päästä sisälle Jumalan valtakuntaan jotakin muuta tietä. Mutta Jumala 

on varannut meille vain yhden tien sisälle ihmeelliseen Valtakuntaansa. Se on 

vaikeaa vain siksi, että meille on vaikeaa avata kätemme ja ottaa vastaan. Haluamme 

itse oikeuttaa kaiken. Haluamme tehdä sen omalla tavallamme. Mutta Jeesus sanoo: 

"Ahtaudu tänne. Tule minun ehdoillani". Tai muuten. 

Sitten tulee päivä, jolloin ovi menee kiinni. Tee siis kaikkesi, että pääset sisään. Se ei 

tarkoita "Tee työtä, että pelastut". Se tekisi tyhjäksi kaiken muun, mitä Jeesus on 

sanonut. Tarkoitus on, että sinä pakotat itsesi parannukseen ja kääntymään 

Vapahtajan puoleen. Ennen kuin on liian myöhäistä. 



Huomaa, mitä verukkeita ihmiset esittivät talon isännälle (Jumalalle): Silloin te alatte 

selittää: 'Mehän söimme ja joimme sinun kanssasi, ja sinä opetit meidän 

kaduillamme.' Luuk.13:26. 

Tiedämme sinusta kaiken. Sinä asuit täällä. Olemme keskenämme tuttuja. Sinun pitää 

päästää meidätkin sisään. 

Ovien sulkeuduttua on olemassa ihmisiä, jotka vielä sanovat: "Kävin kirkossa! Sekä 

jouluna että pääsiäisenä! Joka vuosi! Joka pyhä!" Tunnen Jeesuksen. En koskaan 

kieltänyt häntä. Uskoin Jumalaan omalla tavallani. Osallistuin ehtoolliseen. 

Mutta hän sanoo: 'Keitä te olette? En tunne teitä. Menkää pois minun luotani, kaikki 

te vääryydentekijät.' Luuk.13:27. 

Ei riitä, että on Jeesuksen tuttava. Sinun tulee tuntea hänet henkilökohtaisesti. Ei riitä, 

että käyt kirkossa. 

Seurakunnan tilaisuuksiin osallistuminen on hienoa. Luulenpa, että kaikkien tulisi 

tehdä niin ja jokaisen olla seurakunnan aktiivi jäsen. Ajattelen, että Jumala on 

käskenyt niin. 

Mutta kokouksissa käyminen ei tee sinusta uskovaa. Eihän autotallissa oleskelu tee 

sinusta autoa! Sinä osallistut seurakunnan elämään, koska olet uskova. Ja se juontaa 

siitä, että sinulla on henkilökohtainen rakkaussuhde itsensä Jeesuksen kanssa. 

Hän on ahdas portti. 

Minä olen portti. Se, joka tulee sisään minun kauttani, pelastuu. Hän voi vapaasti 

tulla ja mennä, ja hän löytää laitumen. Joh.10:9. 

Tee siis kaikkesi. Oletko sinä jo astunut sisälle Jumalan valtakuntaan? Tunnetko 

Jeesuksen? Oletko tullut ahtaasta portista? 

Haluamme, että jokainen täällä oleva tulisi tuntemaan Jeesuksen henkilökohtaisesti ja 

panisi toivonsa häneen omana Vapahtajanaan ja Pelastajanaan ja Herranaan. 

Jossain vaiheessa ovi kuitenkin lämähtää kiinni. Ja toivon, että jokainen on silloin 

turvallisesti SISÄPUOLELLA. Ulkopuolella: 

"Siellä te itkette hammasta purren, kun näette Abrahamin ja Iisakin ja Jaakobin ja 

kaikki profeetat Jumalan valtakunnassa mutta huomaatte, että teidät itsenne on 

suljettu ulos.Luuk.13:28. 



On kauhea suru ja käsittämätön tuska joutua suljetuksi Jumalan valtakunnan 

ulkopuolelle. Yllättääkö se sinua? Ehkä sinulla on sellainen kuva Jumalasta, että hän 

antaa aina anteeksi eikä koskaan toteuta tuomioitaan ja pane toimeksi vihaansa. 

Mutta Jumalan valtakunta on monin tavoin yllättävä. Jumala on pyhä ja erityisen 

kärsivällinen. Mutta tulee päivä, kun hänenkin kärsivällisyytensä loppuu ja kauhea 

viha purkautuu niiden päälle, jotka eivät ole tulleet ahtaasta portista sisälle 

Valtakuntaan. 

Tämän pitäisi antaa potkua evankelioimistyölle. Meidän tulee kertoa näistä asioista 

ihmisille. Ihmisten täytyy saada kuulla tämä sanoma: ovi on ahdas ja se on menossa 

kiinni. 

Kenelle olet hiljattain kertonut hämmästyttävästä Jumalan valtakunnasta? Koin 

äskettäin lomamme aikana joitakin kertoja, että oli mahdollista kertoa Jeesuksesta. 

Joitakin kertoja minä aloitin takellellen ja sanoin jotakin pientä. Joitakin kertoja taas 

minä annoin periksi pelolle. 

Mutta miten ihmiset tulevat tietämään tästä ahtaasta ja sulkeutuvasta ovesta, jos 

emme kerro heille? 

Kerro siis. Sillä heidän tulee saada kuulla myös siitä upeasta totuudesta, että vaikka 

ovi on ahdas, sisällä on mahtavan avaraa ja onnellista!  

Hämmästyttävä valtakunta on ällistyttävän avara ja iloa pursuava! Jumala hyväksyy 

valtakuntaansa kaikenlaiset ihmiset. 

Idästä ja lännestä, pohjoisesta ja etelästä tulee ihmisiä, jotka käyvät aterialle 

Jumalan valtakunnassa. Monet viimeiset ovat silloin ensimmäisiä, monet ensimmäiset 

viimeisiä. Luuk.13:29-30. 

Puhumme siis hämmästyttävästä Jumalan valtakunnasta! Ovi on kyllä ahdas, mutta 

itse Valtakunta on avara! Ihmisiä tulee sinne kaikista ilmansuunnista: idästä ja 

lännestä, pohjoisesta ja etelästä. Mistä suunnasta me tulemmekaan? Missä suunnassa 

Pennsylvania on Israelista katsottuna? 

Olemme lännessä, eikö? Mutta tietysti, jos matkustamme maailman ympäri toista 

kautta, tulemmekin idästä... Sopii miten vaan. Mutta hämmästyttävää sinänsä on, että 

meidät luetaan mukaan. Pennsylvania ei ollut mikään Israelin kansan alkuperäinen 

heimo. Satuitteko tietämään sen? Olemme viimeisiä. Mutta olemme silti 

ensimmäisiä. 



Monet israelilaiset olivat ensimmäisiä ottamaan vastaan Jumalan lupaukset, mutta nyt 

heistä on tullut viimeisiä, heidät on jopa heitetty ulos Valtakunnasta, koska he eivät 

tulleet sisään ahtaasta portista nimeltä Jeesus Messias. 

Mutta hämmästyttävää kyllä, me olemme tulleet sisään! Meidät luetaan nyt 

Valtakunnan kansalaisiin. Ja samalla tavoin uskovat Kiinassa (idässä siis!) ja 

Afrikassa (se on etelää!) ja Euroopassa (se on pohjoista!). 

Idästä ja lännestä, pohjoisesta ja etelästä [miten käsittämättömän laajalti] tulee 

ihmisiä, jotka käyvät aterialle Jumalan valtakunnassa. 

Pidän kovasti tuosta sanasta "käyvät aterialle". Jumalan valtakunta tulee olemaan 

kerran yhtä valtavaa juhlahumua! Se tulee olemaan niin tulvillaan iloa, että Jeesuksen 

mielivertaus sille on "juhla-ateria". 

Luukkaan evankeliumin seuraavissa luvuissa on paljon lisää asiaa tästä. Luvut 14 ja 

15 ovat täynnä iloa, kun Jumalan valtakunnassa juhlitaan. Joten kiinnitä turvavyösi 

ajatellen näitä jo etukäteen. 

Mutta tällä hetkellä saat olla tyytyväinen ja kiitollinen Jumalalle, että sinutkin on 

luettu mukaan tähän avaraan ja iloa tulvivaan valtakuntaan, joka on tulossa. Ylistys 

Herralle! 

Kiitos Jumalalle, että minut ja sinut on luettu joukkoon Jeesuksen ansiosta. Voimme 

alkaa odottaa kaikkea sitä, mikä on tulossa. Nyt se voi näyttää pieneltä, pienemmältä 

jopa kuin sinapinsiemen. 

Mutta (yllätys-yllätys!) jonain päivänä se tulee olemaan valtava ja ylitsevuotavasti 

iloa pursuava. Kiitos Jumalalle! 

Matt Mitchell 
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